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Zápisnica zo stretnutia klubov bežeckého lyžovania 23.6.2023 

Manažér sekcie severských disciplín Zväzu slovenského lyžovania Marián Baláž privítal 

všetkých prítomných, na úvod uviedol, že niekoľko zástupcov klubov ho informovalo, že 

budú meškať z dôvodu nepriazne počasia.  

Prítomných informoval, že stretnutie bude prebiehať podľa programu, ktorý obdržali 

v rámci pozvánky mailom.   

V prvom bode programu manažér sekcie zhodnotil sezónu 2022/2023, športovú prípravu 

vybraných športovcov a situáciu so strediskami pre bežecké lyžovanie. Vyhliadky so 

strediskami pre beh na lyžiach sú pozitívne, najmä vďaka možnej podpore zo strany 

Fondu na podporu športu, avšak aktuálne je negatívom to, že na celom Slovensku je iba 

jedno stredisko s umelo zasnežovanými traťami, Štrbské Pleso. Baláž ocenil prácu ŠK 

Štrba ako organizátora podujatí Pohára ZSL v behu na lyžiach a FIS pretekov.  

Následne prítomných informoval o spôsobe financovania činností zväzu a sekcie 

severských disciplín, s tým, že rozpočet sa skladá s troch programoch a to konkrétne:  

1. Rozvoj športového odvetvia: 94 000 €  

Z tohto programu sa financujú platy manažmentu sekcie (manažér, športový riaditelia, 

organizácia domácich podujatí, zima- leto...) 

1. Športová reprezentácia: 42 000 € (položka už vyčerpaná) 

Z tohto programu sa financuje príprava športovej prípravy reprezentačných družstiev, 

podujatia medzinárodného významu- MS, MSJ, SP, mzdy reprezentačných tréner a 

realizačných tímov  

1. Talentovaná mládež: 81 576 €  (45 594 €- bežecké lyžovanie, 35 982 €- skoky na 

lyžiach a severská kombinácia) 

Z tohto programu sa financuje športová príprava talentovanej mládeže do U23 s prioritou 

zabezpečenia športovej prípravy a materiálno technického zabezpečenia reprezentačných 

družstiev U20 a U23. 

Marketing: 

RD World Cup Team: 15 000 € 

Tím Mesíková: 5 000 € 

Tím bežecké lyžovanie: 10 000 €  

Na organizáciu podujatí pod hlavičkou ZSL dostane organizátor pretekov od zväzu 

príspevok 500 € na 1. kolo podujatia, ak sa jedná o podujatie v skokoch na lyžiach, 
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a príspevok 500 € na 1. kolo podujatia, ak sa jedná o podujatie v behu na lyžiach. 

Organizátor v bežeckom lyžovaní dostane príspevok naviac aj na zabezpečenie merania 

výsledkov- časomieru.   

K dispozícii bude zväz zabezpečovať od českého partnera XC Sportu vypožičanie 

kolieskových lyží zn.Swenor podľa vzájomnej dohody. V roku 2022 to činilo sumu 

prenájmu 1.páru KL 4 €   

K dispozícii by mali byť aj finančné prostriedky, ktoré sa vrátia ako vratka z MS v Planice v 

sume 3 900 €. 

Tieto prostriedky sa použijú na zabezpečenie pretekov letného kalendára v behu na KL a 

v skokoch na lyžiach.  

V mesiacoch september a október 2023 sa uskutoční Pohár ZSL v  behu na kolieskových 

lyžiach. Manažér sekcie sa pýta prítomných zástupcov klubov na vyhovujúce termíny 

a ich zámery. Ivan Bukas navrhuje, že BK Opalisko Závažná Poruba vie zorganizovať 

podujatie v termíne 15.10.2023, Lukáš Nemčík za Ski Academy Bežkárik potvrdzuje 

termín 09.09.2023 v lokalite Liptovský Mikuláš – Bobrovec. Termín 08.10.2023, v ktorom 

podujatia zvyčajne organizuje TJ Tatran Gerlachov sa ešte potvrdí so zástupcom klubu. 

Pohár ZSL v behu na kolieskových lyžiach bude mať 3 kolá, finále bude v Závažnej 

Porube. Kolieskové lyže budú požičané.   

Ďalší bod programu sa venoval reprezentačným družstvám, kde manažér sekcie 

zdôraznil, že zloženie reprezentačných družstiev schválené výkonným výborom zväzu 

nezahŕňa výkonnostne najlepších pretekárov, čo je spôsobené nesprávne nastavenými 

a neodborne aplikovanými kritériami pre začleňovanie pretekárov do reprezentačných 

družstiev. Tvorba a realizácia tohto predpisu nesmie podľa jeho názoru stáť na jednej 

osobe, konkrétne osobe športovo-technického riaditeľa. Manažér sekcie vymenoval 

pretekárov, ktorí boli začlenení do reprezentačných družstiev a doplnil aj mená tých, ktorí 

zaradení neboli, avšak na základe výsledkov zaradení byť mali, ako príklad uviedol 

Mariannu Klementovú a ktorú trápili v sezóne zdravotné problémy, avšak na MS v Planici 

v štafete podala vynikajúci výkon a spolu so sestrou Barborou dosiahli vynikajúci výsledok 

postúpili do finále a obsadili celkovo 14.miesto. Ďalším pretekárom ktorý patrí do 

reprezentácie na základe svojej výkonnosti je Jáchym Cenek, ktorý kvôli svojmu 

študijnému pobytu nemohol plniť nominačné kritéria na zaradenie do reprezentačného 

družstva a taktiež dosiahol na Majstrovstvách sveta 2023 v Planici najlepšie umiestnenie 

z mužského výberu. 

Marián Baláž doplnil, že na udelenie štipendia od Slovenského olympijského a športového 

výboru pre Zimné olympijské hry 2026 navrhol za sekciu severských disciplín Mariannu 

Klementovú a Hekotra Kapustíka. Tento návrh za Zväz slovenského lyžovania bude ešte 

podliehať schváleniu SOŠV a Medzinárodným olympijským výborom.   

Do diskusie sa zapojil František Klement ml., ktorý podotkol, že pretekári, ktorí sú 

objektívne najlepší a, bohužiaľ, nesplnili kritériá, ktoré neboli s nikým poriadne 

odkonzultované, sú domotivovaní a hrozí, že o nich prídeme. Klement doplnil, že za svoju 

viac ako 20 ročnú trénerskú kariéru sa s takýmto zlými a jednostranne nastavenými 

kritériami nestretol. 
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Podľa manažéra sekcie, Mariána Baláža, je neprijateľný postup výkonného výboru zväzu, 

kedy výbor zamietol personálne návrhy na pozíciu reprezentačného trénera pre beh na 

lyžiach. Navrhovanými boli na pozíciu reprezentačného trénera Martin Bajčičák a na 

pozíciu asistentky trénera Barbora Klementová. Martin Bajčičák bol ochotný návratu do 

štruktúr bežeckého lyžovania na Slovensku, ale bohužial manžér SSD mu nevedel zaručiť 

finančné krytie jeho mzdy, keďže ku koncu mesiaca apríl ešte SSD nemala VV ZSL 

schválený rozpočet na rok 2023. Martin Bajčičák medzičasom uzavrel zmluvu s českým 

biatlonovým zväzom. Výkonný výbor neschválil návrh manžéra SSD na obsadenie postu 

reprezentačného trénera Barboru Klementovú (KBL Nováky). Toto svoje rozhodnutie 

zdôvodnil tým, že tieto osoby majú prejsť výberovým konaním. Prítomní sa zhodli na 

tom, že beh na lyžiach je jediné odvetvie, kde je pre výber reprezentačného trénera ale 

aj manžéra kladená zo strany výkonného výboru podmienka výberového konania. 

Ostatné odvetvia si trénera aj nažérov či športových riaditeľov vyberali bez výberového 

konania na základe odborných znalostí a skúsenosti z vrcholového športu – čo žiadame aj 

my za sekciu Severských disciplín.  

Baláž prítomných informoval o tom, že požiadal výkonný výbor zväzu o stiahnutie návrhu 

na zaradenie pretekárov do reprezentačných družstiev, ktorý bol predložený na rokovanie 

výkonného výboru zväzu, keďže tento návrh bol vypracovaný výlučne športovým 

riaditeľom a nie na základe návrhu reprezentačného trénera a ďalšej konzultácie s 

odbornou verejnosťou SSD za bežecké lyžovanie ktorý majú vedomosti a skúsenosti 

v oblasti prípravy športovcov.   

V skokoch na lyžiach a severskej kombinácii je situácia lepšia ako v behu na lyžiach, 

keďže toto družstvo má reprezentačného trénera a to Vladimíra Fráka a tam športová 

príprava napreduje síce v základnej forme, ale družstvo skokoch na lyžiach a severskej 

kombinácii funguje na základných personálných a športových princípoch.  

Manažér sekcie skonštatoval, že beh na lyžiach je jediné odvetvie na zväze, ktoré nemá 

svojho reprezentačného trénera a zdôrazňuje, že takýmto správaním dochádza 

k porušovaniu všetkých zaužívaných a funkčných vecí s pohľadu planovania a 

zodpovednosť za športovú prípravu a pretekári a kluby sú vysoko demotivovaný do ďalšej 

športovej prípravy na sezónu 2023/ 24. 

Výberové konania na pozíciu reprezentačného trénera a asistenta reprezentačného 

trénera pre bežecké lyžovanie by sa malo uskutočniť v mesiaci júl 2023, v ktorom by malo 

byť aj ukončené s  tým, že nástup by bol od 01.09.2023. Pre sekciu je dôležitým 

míľnikom sezóna 2024/2025, kedy sa uskutočnia majstrovstvá sveta. V sezóne 

2023/2024 budú najvýznamnejšími podujatiami Zimné olympijské hry mládeže 2024 

v Južnej Kórei a Majstrovstvá sveta juniorov v Planici.  

K výberovým konaniam sa v rámci diskusie zapojili viacerí prítomní. Ako prvý sa zapojil 

pán Michal Adamov- LK Hybe, ktorý sa dopytoval na to, ako to bude s prípravou 

nasledujúcich letných mesiacov, či si ju kluby majú pre svojich pretekárov zabezpečovať 

podľa vlastných potrieb a  plánov alebo sa uskutočnia nejaké spoločné sústredenia, a 

 taktiež ako bude vyzerať začiatok pôsobenia reprezentačného trénera, keďže začiatok 

jeho pôsobenia je plánovaný na záverečnú fázu prípravy, teda či nedôjde k narušeniu 

rozbehnutých procesov športovej prípravy. 

Voči potrebe reprezentačného trénera sa vyhranil pán Jaroslav Chalúpka- ŠK Štrba, ktorý 

uviedol, že podľa jeho názoru je zbytočné mať trénera až od septembra,že tréner na 

vysokej úrovni je nepotrebný a pretekári si ho nezaslúžia. Jaroslav Chalúpka uviedol, že 
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základom športovej prípravy športovca je tréning v domácich kluboch a že reprezentácia 

je nadstavba ktorá nadväzuje na kvalitnú prípravu so základňou na klubovej úrovni, 

ktorú v danej situácii potrebujeme a že dom sa stavia od základu a nie od strechy. 

Opačný názor oproti návrhu Jaroslava Chalúpku väčšina z prítomných s tým, že je 

potrebné mať trénera aj keď od septembra, ako ho nemať vôbec a o rok opäť riešiť 

situáciu, že sekcia nemá pre beh na lyžiach reprezentačného trénera.   

Peter Mlynár- ŠKP Vysoké Tatry, bývalý reprezentant v behu na lyžiach a 4 násobný 

účastník ZOH vyjadril veľké rozčarovanie, že bežecké lyžovanie nemá do dnešných dní 

vymenované reprezentačných trénerov. U pretekárov dochádza ku demotivácii vo svojej 

športovej príprave a je neprípustné aby bežecké lyžovanie nemalo svojho 

reprezentačného trénera. Peter Mlynár sa spýtal J.Chalúpku, že kto potom pôjde s 

pretekármi na YOG do Kórei a na MSJ do Planice a na sústredenie na snehu v novembri-

decembri, či záverečnú prípravu pred YOGom a MSJ, keď tvrdí, že reprezentačného 

trénera nie je potrebné mať? 

Peter Mlynár zároveň podotkol, že menovanie reprezentačného trénera a realizačného 

tímu v bežeckom lyžovaní by malo byť plne v kompetencii manažéra sekcie v spolupráci 

zo športovými odborníkmi- trénermi z bežeckého lyžovania a SSD. Keďže nikto vo 

výkonnom výbore nie je odborníkom na bežecké lyžovanie a ani nemá žiadne osobné 

prepojenie na trénerov a odborníkov z bežeckého lyžovania.   

  

Pán Marián Kazár navrhol, aby sa počas obdobia kým dôjde k riadnemu vybratiu 

reprezentačného trénera venovali športovcom tréneri v kluboch a prípadne spojili sily, a 

ak sú už známi potencionálni kandidáti na tieto pozície, tak by ich bolo vhodné osloviť 

s tým, či by v istom rozsahu nekontrolovali túto letnú prípravu. Požiadal manažéra sekcie, 

aby uviedol aké sú jeho návrhy na obsadenie týchto pozícii. Ostatní prítomní sa stotožnili 

s týmto návrhom p. Mariána Kazára.  

Prítomní zástupcovia klubov a tréneri sa zhodli na tom, že je nelogické, aby o takýchto 

personálnych otázkach nemohol rozhodovať manažér sekcie, ale výkonný výbor si 

určoval ad hoc podmienky, ktoré sa odchyľujú od tých, ktoré mal pri iných totožných 

personálnych otázkach pri iných odvetviach.   

Manažér sekcie oznámil prítomným, že 4 lyžiarskym bežeckým strediskám bol udelený 

štatút Strediska národného významu pre rozvoj bežeckých lyžiarskych disciplín. Vybrané 

boli strediská Štrbské Pleso, Levoča Nordic Centrum, Látky a Skalka pri Kremnici. 

Zaradenie týchto stredísk medzi strediská národného významu umožní prevádzkovateľom 

uchádzať sa o vyčlenené štátne zdroje v rámci výziev Fondu na podporu športu. Marián 

Kazár sa opýtal na stredisko na Králikoch pri Banskej Bystrici, na čo mu Marián Baláž 

vysvetlil, že stredisko na Králikoch nespĺňa kritérium nadmorskej výšky, ktoré bolo 

stanovené vzhľadom na potrebu dlhodobej udržateľnosti v danej lokalite, a  taktiež sú 

v danej lokalite problematické vlastnícke vzťahy.   

Ku stredisku na Štrbskom Plese Marián Baláž uviedol, že je vízia organizovania 

majstrovstiev sveta v roku 2031 spoločne s Poľskom, kde by sa v stredisku Zakopane 

súťažilo v skokoch na lyžiach a severskej kombinácii, v stredisku Štrbské Pleso by sa 
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súťažilo v behu na lyžiach. Organizácia tohto podujatia si vyžaduje investície do 

modernizácie areálu, ktoré by boli pokrývané aj z mimoriadne dotácie vlády SR. 

K tomuto bodu sa zapojil do debaty pán Jaroslav Chalúpka s otázkou prečo je potrebné 

spolufinancovanie zo strany žiadateľa a prečo nie je  z fondu poskytnutá dotácia v 100% 

hodnote projektu.  

Na túto otázku reagoval Tomáš Šefčík- Levoča Nordic Centrum, ktorý pánovi Chalúpkovi 

objasnil, že podmienka spolufinancovania je štandardnou súčasťou pri prostriedkoch 

poskytovaných z rôznych fondov alebo od inštitúcií ako napríklad samosprávny kraj alebo 

krajské organizácie cestovného ruchu. Dodal, že prostriedky na spolufinancovanie 

nemusia byť výlučne vlastné zdroje žiadateľa z jeho rozpočtu, ale možno na ne využiť aj 

prostriedky od inej organizácie, napríklad od samosprávneho kraja, a teda prostriedky 

pre spolufinancovaním z pohľadu Fondu na podporu športu budú prostriedky od kraja 

a pre spolufinancovanie z pohľadu kraja zas prostriedky od fondu.  

Zástupcovia klubov sa opýtali finančný príspevok, ktorý dostávajú kluby na základe počtu 

svojich členov, či je plánované navýšenie tohto príspevku. Manažér sekcie konštatoval, 

že k navýšeniu nedôjde. Zástupcov klubov činných v skokoch na lyžiach požiadal, aby sa 

pokúsili si zorganizovať povinné 3 kolá národnej súťaže, aby im vznikol nárok na 

príspevok. Na tento podnet reagovala pani Mesíková a pán Kapustík s tým, že sa pokúsia 

zorganizovať preteky. Marián Baláž im navrhol, že si môžu zorganizovať 2 kolá v skokoch 

a v rámci jedného kola sa zapojiť do súťaže v behu na kolieskových lyžiach.  

Michal Adamov sa manažéra sekcie spýtal na zaradenie pretekárov v rámci 

reprezentačných družstiev U18, U20, U23 a talentovanej mládeže, najmä na to, či sú 

v týchto zoznamoch rozdiely. Manažér sekcie uviedol, že až na pár výnimiek sú tieto 

zoznamy totožné.  

Manažér sekcie, Marián Baláž, prítomných informoval o personálnych zmenách 

v komisiách, keďže p. Iľanovská sa vzdala členstva v Komisii športových klubov ZSL, 

prítomných vyzval, aby si spomedzi seba vybrali zástupcu, nikto z prítomných na túto 

ponuku nereflektoval. Ďalej dal prítomným návrh na obsadenie odbornej komisie sekcie 

severských disciplín, Trénersko-metodickej komisie. Zástupcovia klubov sa zhodli na 4 

členoch z 5 piatich. Piaty člen bude oznámený po rokovaní manažéra sekcie s 

potencionálnym členom. Členmi komisie sú: Ivan Hudáč, Peter Mlynár, Lukáš Nemčík a 

Barbora Klementová.   

Piate miesto bude obsadené dodatočne.   

Prítomní iniciovali, aby bol zo stretnutia prijatý výstup v  podobe výzvy k Výkonnému 

výboru Zväzu slovenského lyžovania, ktorou bude výkonný výbor  požiadaný, aby zveril 

manažérovi sekcie právomoc riešiť aj personálne otázky, najmä ak na nich 

panuje zhoda naprieč klubmi spadajúcimi pod sekciu severských disciplín(na základe 

hlasovania nadpolovičnou väčšinou – podľa hlasov delegačného klúča klubov 

spadajúcich pod severské disciplíny). Aby sa mohli riešiť nie len otázky obsadzovania 

pozícií, v súčasnej dobe najvypuklejší problém s obsadením reprezentačného trénera 

a športovo-technického riaditeľa (ale aj personálne otázky vo vzťahu k vyvodzovaniu 

zodpovednosti za zlyhania jednotlivcov, ako napríklad to, že športovo-technický riaditeľ 

opustil výpravu na MS v Planici, či nebol členom výpravy nápomocný, čo dosvedčila aj 

Barbora Klementová, ktorá uviedla, že niekoľko minút pred štartom na MS v Planici 
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museli zisťovať prostredníctvom SMS správ to, kde je športovo-technický riaditeľ Ondrej 

Tuka, ktorý mal ich štartové čísla + mnoho ďalších závažných zlyhaní).   

Keďže stretnutie klubov v takomto formáte nemá vymedzenú právomoc prijímať 

uznesenia vo vzťahu k Výkonnému výboru Zväzu slovenského lyžovania, tak sa prítomní 

na základe odporúčania pána Tomáša Šefčíka dohodli, že zber podpisov pod výzvu 

smerujúcu k výkonnému výboru prebehne prostredníctvom online formulára, ktorý bude 

zaslaný zástupcom jednotlivých členských klubov spadajúcich pod sekciu severských 

disciplín a budú v ňom mať možnosť zaznačiť, či súhlasia so znením výzvy.  

  

Keďže došlo k vyčerpaniu bodov programu a nikto z prítomných už nemal žiaden podnet 

do diskusie, tak sa manažér sekcie, Marián Baláž, poďakoval všetkým prítomným za 

účasť a zaželal im šťastnú a bezpečnú cestu domov a veľa šťastia do ich práce.   

  

  

V Závažnej Porube, 23.06.2023  

  

Zápisnicu zhotovil: Tomáš Šefčík  

  

Overil: Marián Baláž  

  

Overil: Martin Mlynár  

 


